Рисунок 1.  Изменения плотности экспресии FcᵧRIIIb(CD16) на поверхности нейтрофилов крови человека при моделировании бактериемии  ex vivo живыми клетками E. coli, S.aureus, B. abortus и Y. pestis. 
Примечание: результат получен через 2 ч инкубации в опытах с кровью одного и того же донора. R10 – область локализации нейтрофилов на гистограммах. Под каждой гистограммой значения цифр в данной области соответствуют относительному содержению НГ (% Hist), cреднему значению экспрессии СD16 (Mean) и значению коэффициента вариации по исследуемому параметру в популяции нейтрофилов (СV).     

Figure 1. Changes in FcᵧRIIIb(CD16) expression density on human blood neutrophil surface when modeling ex vivo bacteremia with living cells of E. coli, S. aureus, B. abortus and Y. pestis. 

Note: the result was obtained after 2 hours of incubation in experiments with blood from the same donor. R10 – area of neutrophil localization in histograms. Under each histogram, the values of the numbers in this area correspond to the relative content of NG (% Hist), the average value of CD16 expression (Mean) and the value of the coefficient of variation for the studied parameter in the neutrophil population (CV).
Рисунок 2. Интенсивность дегрануляции и лизиса нейтрофилов в крови, обсемененной живыми клетками E. coli, B. abortus и  Y.pestis.
Примечание: цитограммы распределения лейкоцитов крови по степени внутриклеточной гранулярности (интенсивности бокового светорассеяния SS) и уровню экспрессии суммарного лейкоцитарного антигена CD45 получены через 6 ч инкубации.  R8 – область локализации (гейт), соответствующий гранулоцитам. За пределами региона R1 локализуется клеточный дебрис – лизированные НГ.  Значения показателей повреждения нейтрофилов (ППН) для цитограмм, соответствующих   E. coli, B. abortus и  Y.pestis,  будут (46,76-8,97/46,76=0,81), (46,76-42,0/46,76=0,10) и (46,76-40.0/46,76=0,14).   

Figure 2. Neutrophil degranulation and  lysis intensity in blood contaminated with live E.coli, B. abortus and Y. pestis cells.

 Note: cytograms of the distribution of blood leukocytes in the degree of intracellular granularity (intensity of side light scattering SS) and the level of expression of the total leukocyte antigen CD45 were obtained after 6 hours of incubation. R8 – localization area (gate), corresponding to granulocytes. Outside the R1 region, cellular debris of lysed NG is localized. The values of neutrophil damage indicators (NDI) for cytograms corresponding to E. coli, B. abortus and Y.pestis will be (46.76-8.97/46.76=0.81), (46.76-42.0 /46.76=0.10) and (46.76-40.0/46.76=0.14).
